
De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

Het Presidium van de Tweede
Kamer zal u zo spoedig mogelijk een
reactie geven op deze aangenomen
motie.

In stemming komt de motie-
Joldersma c.s. (29800-VIII, nr. 47).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

In stemming komt de motie-
Joldersma c.s. (29800-VIII, nr. 48).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de Groep Wilders,
D66, de VVD, het CDA, de Christen-
Unie en de SGP voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-
Kraneveldt (29800-VIII, nr. 49).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, de PvdA, de Groep Lazrak en
de LPF voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Vergeer
c.s. (29800-VIII, nr. 50).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, de
Groep Lazrak en de ChristenUnie
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

In stemming komt de motie-Vergeer
c.s. (29800-VIII, nr. 51).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks en D66 voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Vergeer/
Azough (29800-VIII, nr. 52).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks en de Christen-
Unie voor deze motie hebben

gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Vergeer/
Azough (29800-VIII, nr. 54).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA en de
Groep Lazrak voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Lambrechts c.s. (29800-VIII, nr. 55).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
de LPF tegen deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat zij is aangeno-
men.

In stemming komt de motie-
Lambrechts/Balemans (29800-VIII, nr.
56).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de PvdA, de Groep
Lazrak, de Groep Wilders, D66 en de
VVD voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-
Lambrechts c.s. (29800-VIII, nr. 57).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de PvdA, de Groep
Lazrak, de Groep Wilders, D66, de
VVD, het CDA, de ChristenUnie en de
SGP voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de gewijzigde
motie-Lambrechts c.s. (29800-VIII, nr.
68).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
gewijzigde motie met algemene
stemmen is aangenomen.

In stemming komt de motie
Azough/Tichelaar (29800-VIII, nr. 60).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA en de
Groep Lazrak voor deze motie

hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Azough/
Vergeer (29800-VIII, nr. 61).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA en de
Groep Lazrak voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Azough
c.s. (29800-VIII, nr. 62).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, de
Groep Lazrak en D66 voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Slob c.s.
(29800-VIII, nr. 63).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, de
Groep Lazrak, de ChristenUnie en de
LPF voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Verandering in de Grondwet,
strekkende tot wijziging van de
bepaling inzake de benoeming
van de commissaris van de
Koning en de burgemeester
(28509).

(Zie vergadering van 4 november
2004.)

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van stemverklarin-
gen vooraf.

©

De heer De Wit (SP): Voorzitter.
Tijdens het debat van afgelopen
week over dit wetsvoorstel heb ik de
positie en opvatting van mijn fractie
over de direct gekozen burgemeester
nog eens duidelijk verwoord. Het
debat over dat onderwerp zetten wij
graag voort met de minister. De
SP-fractie heeft geen principiële
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bezwaren tegen het uit de Grondwet
halen van de benoemingswijze van
burgemeester en commissaris van
de Koning. Wij zullen daarom voor
dit wetsvoorstel stemmen.

©

De heer Bos (PvdA): Voorzitter. De
fractie van de Partij van de Arbeid
heeft veel zorgen over de manier
waarop, na de stemmingen van
vandaag, het verdere debat over de
aanstelling van de burgemeesters zal
verlopen, laat staan hoe de invoering
van een eventueel direct door de
bevolking gekozen burgemeester
uiteindelijk plaats zal vinden.
Minister De Graaf vraagt ons om
constitutionele zuiverheid te
betrachten en de voorliggende
grondwetsherziening te steunen
omdat ook wij deze nodig zouden
hebben voor de invoering van onze
eigen voorkeursvariant, de door de
raad gekozen burgemeester. Dat is
een legitiem argument.

Wat het ons zo moeilijk maakt om
de minister hierin te volgen, is dat hij
deze constitutionele zuiverheid, die
hij zegt zo hoog te achten, zelf niet
betracht. Door de grondwetswijziging
feitelijk te koppelen aan de invoering
van een direct door de bevolking
gekozen burgemeester, zonder dat de
kiezer zich hierover heeft kunnen
uitspreken, laat staan zich daarover
in meerderheid heeft uitgesproken,
speelt de minister hoog spel met de
zuiverheid die hij van ons verwacht.
Voor de leden De Vries, Van Heteren,
Van Dijken en Noorman-den Uyl
vormt dit de voornaamste reden
waarom zij hun steun zullen
onthouden aan de voorliggende
grondwetswijziging.

De overige leden van mijn fractie
zullen de voorliggende grondwets-
wijziging steunen, er daarbij van
uitgaand dat de uitspraken van de
minister dat hij over het wetvoorstel
over de invoering van een direct
door de bevolking gekozen burge-
meester een open debat met ons zal
voeren, geen loze uitspraken zullen
blijken te zijn.

De artikelen I en II en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA (met

uitzondering van de leden Klaas de
Vries, Van Heteren, Van Dijken en
Noorman-den Uyl), de Groep Lazrak,
de Groep Wilders, D66, de VVD, het
CDA en de LPF voor dit wetsvoorstel
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

Ik stel vast dat het wetsvoorstel
met de door de Grondwet vereiste
tweederde meerderheid van het
aantal uitgebrachte stemmen is
aangenomen.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 13 oktober 2004 over het
grotestedenbeleid.

©

De heer Bruls (CDA): Voorzitter. Het
niet meer zo heel recente algemeen
overleg over het grotestedenbeleid in
de periode 2005-2009 heeft in ieder
geval een toezegging van de minister
opgeleverd over het eventuele
vervolg na afloop van deze periode.
In 2007 zal een midterm review
worden gehouden en is de evaluatie
van de lopende GSB-periode
afgerond. Op dat moment zullen wij
de vraag moeten beantwoorden of,
en zo ja hoe, het grotestedenbeleid
na 2009 zal worden voortgezet. Voor
mijn fractie gaat het daarbij niet
alleen om het aantal deelnemende
steden. Naast de beantwoording van
de of-vraag is ook de vorm waarin
het GSB verder zal gaan, van belang.
Hoe kunnen wij het verder afslanken
van rijksregelingen ± ik verwijs naar
het rapport van de commissie-
Brinkman ± ook in het grotesteden-
beleid vormgeven? Hoe krijgen de
Europese en regionale dimensies
daarbinnen vorm?

Ik wil nu met name ingaan op het
aantal steden dat deelneemt aan het
grotestedenbeleid. Op basis van het
algemeen overleg van 13 oktober jl.
en de brief van de minister van
28 oktober jl. constateert de
CDA-fractie dat de gemeente
Sittard-Geleen volwaardig lid van het
grotestedenbeleid moet worden. Dat
de gemeente dat nu nog niet is,
komt slechts voort uit de omstandig-
heid dat de gemeente bij de start van
het GSB II in 1999 nog niet was
gevormd. Volgens de brief van
28 oktober is Sittard-Geleen op dit

moment de enige gemeente die op
basis van de criteria onder het
grotestedenbeleid zou moeten vallen
maar daar nog geen deel van
uitmaakt. Mijn fractie vindt dat dit
moet gaan gebeuren. Het liefst zo
snel mogelijk, per 1 januari aan-
staande, maar wij begrijpen dat
daaraan praktische en financiële
gevolgen zijn verbonden die wij niet
in de resterende anderhalve maand
van dit jaar kunnen oplossen. Mijn
fractie hecht eraan dat Sittard-Geleen
zo spoedig mogelijk lid van het
grotestedenbeleid wordt, per
1 januari kan geen meedoen en
financieel wordt ingepast. Vandaar
de volgende motie.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

constaterende dat de gemeente
Sittard-Geleen als enige niet-GSB-
stad voldoet aan de criteria uit 1999
om toe te treden tot het GSB;

overwegende dat een toetreding per
1 januari 2005 financieel en
organisatorisch niet realiseerbaar en
wenselijk is;

overwegende dat de regering reeds
heeft aangegeven dat de gemeente
Sittard-Geleen gebruik kan maken
van incidentele rijksbudgetten;

verzoekt de regering om de
gemeente Sittard-Geleen per
1 januari 2005 al te laten participeren
in de GSB-pijlerstructuren en de
diverse kennisnetwerken en om de
gemeente uiterlijk met ingang van
het begrotingsjaar 2007 volwaardig
toe te laten treden tot het GSB;

verzoekt de regering om de
bijbehorende financiële middelen
met ingang van het begrotingsjaar
2007 in te passen voor de resterende
GSB-III-periode tot en met 2009,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden Bruls,
Balemans, Adelmund, Van Gent en
De Wit.

Zij krijgt nr. 130 (21062).

De heer Bruls (CDA): Ik hecht eraan
te zeggen dat ''uiterlijk'' heel bewust

De Wit
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